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094/17: Godkjenning av innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent 

23.11.2017 Formannskapet 
Sak 105/17 vart handsama etter sak 102/17. 
Ingen merknader, samrøystes. 
 

FO - 094/17  VEDTAK: 
Innkalling og saksliste er godkjent 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

095/17: Godkjenning av møteprotokoll 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent 

   

23.11.2017 Formannskapet 
Ingen merknader, samrøystes. 
 

FO - 095/17  VEDTAK: 
Møteprotokollen er godkjent 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

096/17: Rullering alkoholpolitisk plan Lindås kommune 2016 - 2020 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Revidert alkoholpolitisk plan 2016 – 2020 blir vedteken slik den ligg føre. 

21.11.2017 Levekårsutvalet 
Orientering til saka v/Reidun Sæbdal- einingsleiar Helsetenester 
 

Framlegg frå Leidulv Brunborg-Ap: 
 

Del II, punkt 2 
a) Skjenketida for gruppe 1,2 og 3 er alle dagar.... 



Stryk punkt b 
Stryk punkt c. 
 

Framlegget vart vedteke med 7 røyster (mot Anne Karin A. Eknes-Krf, Asle Hetlebakke-Krf) 
 

Framlegg frå Asle Hetlebakke-Krf: 
Punkt 6 b, siste kulepukt, siste setning, vert stroken. 
Framlegget fekk 1 røyst og fall (A. Hetlebakke) 
 

Framlegg frå Dan Olsen-Frp: 
Inkludere Hjelmås Storstova på lik linje med Nordhordlandshallen og Lindåshallen i punkt 6B, del 1 i 
revidert plan. 
Framlegget fekk 4 røyster og fall (Frp, H, Mdg, Sp) 
 

LE - 056/17  UTTALE: 
Saka vert sendt vidare til formannskapet utan endeleg innstilling utanom dei konkrete 

avrøystingsresultata over. 

 

23.11.2017 Formannskapet 
Fellesframlegg frå SP, H og FRP ved A.Valle: 
På grunnskular og i kombinerte bygg og anlegg for skule og andre føremål skal det som 
hovedregel ikkje kunna serverast alkohol eller takast med alkohol til nyting under arrangement i 
offentleg eller privar regi. – jfr.  Opplæringslova § 9-5, 2. setning 
  

I kombinerte anlegg for skule og andre formål kan det i særlege høve gjerast unntak når desse 
anlegga vert nytta til kulturelle og sosiale føremål utanom skuletida, 
jfr. Opplæringslova § 9-5, 3.setning. 
  

I Lindås kommune gjeld unntaket : Nordhordlandshallen, Lindåshallen og  
Storstova på Leiknes. 
 

Framlegg frå N.Bognøy-Ap (som uttale frå LE): 
Del II, punkt 2 
a) Skjenketida for gruppe 1,2 og 3 er alle dagar.... 
Stryk punkt b 
Stryk punkt c. 
Det vart først røysta over rådmannen sitt framlegg med unntak av 6 b 4. kulepunkt og del II, punkt 2: 
Framlegget vart vedteke med 6 røyster, mot Frp, Sp og H 
Fellesframlegg frå Sp, H og Frp fekk 5 røyster og fall (Sp, H og Frp) 
Framlegg frå N.Bognøy-Ap vart vedteke med 7 røyster (mot Krf og V) 
 

 

FO - 096/17  INNSTILLING: 
Revidert alkoholpolitisk plan 2016 – 2020 blir vedteken slik den ligg føre, med endring av Del II, 

punkt 2 jf. framlegg frå N.Bognøy-Ap. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

097/17: Salsløyve - NG Meny Vest AS netthandel  

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
I medhald av alkohollova §§ 1-4b, 1-6, 1-7a, 1-7b, 1-7c, 3-1,2.ledd, og 3 -7 vert det gjeve salsløyve 

https://lovdata.no/lov/1989-06-02-27/'a71-4b
https://lovdata.no/lov/1989-06-02-27/'a71-6
https://lovdata.no/lov/1989-06-02-27/'a71-7a
https://lovdata.no/lov/1989-06-02-27/'a71-7b
https://lovdata.no/lov/1989-06-02-27/'a71-7c
https://lovdata.no/lov/1989-06-02-27/'a73-1
https://lovdata.no/lov/1989-06-02-27/'a73-7


via netthandel på følgjande vilkår: 

· Bevillingshavar: NG  Meny Vest AS, Postboks 330, Skøyen, 0213 Oslo. Org. nr. 979679971 
· Utsalsstad: Meny Åsane Storsenter, Åsane senter 21, 5116 Ulset  
· Styrar: Erling Nilsen f 30.07.73. Avløysar: Camilla Eide Taule f 09.10.87 

Bevillingshavar og styrar er ansvarleg for at salet går føre seg i samsvar med alkohollova 
og forskrifta. 

· Sal via netthandel med utlevering på kunden sin adresse for alkoholhaldig drikk gruppe 1 
med høgst 4.7 volumprosent alkohol. 

· Tidsrom: Bevillingsperioden gjeld fram til 30.09.20 
· Bestilling og utlevering av alkholhaldig drikk gruppe 1  skal skje innanfor  kommunen  sine 

salstider. Fylgjande salstider gjeld for sal av alkholhaldig drikk gruppe 1 i fylgje forskrift om 
sals-, skjenke- og opningstider i Lindås kommune 

Måndag – fredag kl. 09.00 – 20.00 
Laurdag kl. 09.00 – 18.00  
Sal og utlevering av alkoholhaldig drikk gruppe 1 kan skje frå kl. 0900 til kl. 1800 før søn- 
og helligdagar. Dette gjeld ikkje dagen før Kristi Himmelfartsdag. Påske-, pinse-, jule- og 
nyttårsaften der  salstida er til kl. 1500. 

Sal og utlevering av alkoholhaldig drikk gruppe 1 skal ikkje skje på søn- og helligdagar, 1. 
og 17. mai, eller på stemmedagen for stortingsval, fylkestingsval, kommunestyreval og 
folkeavstemming vedteke med lov. 

· Ved sal av alkoholholdig drikk via netthandel skal bevillingshavar ved utkjøring sørge for at 
kunden kvitterer for mottak. Det skal vera påført namn, alder og adresse for bestillar og 
namn, alder og adresse og kontrollnummer på legitimasjon for personen som vara vert 
utlevert til, samt tidspunkt for utlevering og kven som har utlevert vara. Mottakskvittering 
skal vera vera tilgjengelege for Lindås kommunen i minst 12 mnd etter utlevering. 

· Løyvehavar har sjølv ansvar for til ei kvar tid å leggje fram opplysningar for kommunen 
som kan ha konsekvens for dei vilkår løyvet er gitt på.  

Kommunens einskildvedtak etter alkohollova kap. 3 kan påklagast til Fylkesmannen i Hordaland, 
jfr. alkohollova § 1-16. Klagefristen er 3 veker, jfr. forvaltningslova § 29. 

Høve for klage må nyttast før det i tilfelle kan bli reist sivilt søksmål. Søksmålet må vere reist 
innan seks månader frå det tidspunkt underretning om klageavgjerda er kome fram for klagar, 
jfr. Lov om rettergangsmåten for tvistemål av 13. august 1915 nr. 6 §§ 435 og 437. 

   

23.11.2017 Formannskapet 
Framlegg frå S.Toft-V: 
Det vert ikkje gjeve salsløyve til netthandel med alkoholhaldig drikk i Lindås. 
Søknaden vert difor ikkje godkjent. 
Grunngjevinga er at kommunen ikkje har rutinar for kontroll av slikt løyve eller utlevering, samt 
næringspolitiske omsyn jf.alkohollova §1-7A 
 
Framlegget vart vedteke mot 3 røyster FRp og H 



Rådmannen sitt framlegg fekk 3  røyster (Frp og H) og fall 
 

FO - 097/17  VEDTAK: 
Det vert ikkje gjeve salsløyve til netthandel med alkoholhaldig drikk i Lindås. 

Søknaden vert difor ikkje godkjent. 

Grunngjevinga er at kommunen ikkje har rutinar for kontroll av slikt løyve eller utlevering, samt 

næringspolitiske omsyn jf.alkohollova §1-7A 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

098/17: Ny felles skule Eikanger/Kløvheim - moglege alternativ 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
1. Kommunestyret vedtek å utsetje val av tomt til felles skule for Eikanger/Kløvheim 

skulekrinsar.  
2. Kommunestyret gjer nødvendige tiltak på Eikanger skule slik at den kan driftast i opp mot 

10 år til.  
3. Det settast av ein sum på 11 millionar kroner i investeringskostnader til punkt 2.  

20.11.2017 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har fått orientering og tek den til etteretning. 
Samrøystes vedteke. 
 

RMNF - 040/17  UTTALE: 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har fått orientering og tek den til etteretning. 

 

21.11.2017 Levekårsutvalet 
Orientering til saka v/Inger Marie Jordal-prosjektleiar, Drift eigedom 
 

Rådmannen sitt framlegg fekk ingen røyster og fall. 
 

Framlegg frå Olav Steinsland-H: 
Kommunestyret vedtek at ny felles skule Eikanger / Kløvheim vert plassert på lokasjon nr. 1. 
Fyllingsnes. 
 

Framlegget fekk 2 røyster og fall (H, Frp) 
 

Framlegg frå Krf, Ap, Sp: 
Levekår ser at det gjev store utfordringar å finna ei ny skuleplassering som vil opplevast som felles for 
Eikanger og Kløvheim. 
Utvalet bed om at også noverande Eikanger skuletomt, ev. med utvida areal vert utgreidd, primært 
med tanke på ny skule for Eikanger skulekrins. 
 

Framlegget vart vedteke med 7 røyster (Ap, Krf, Sp, Mdg) 
 

LE - 055/17  UTTALE: 
     Levekår ser at det gjev store utfordringar å finna ei ny skuleplassering som vil opplevast som felles 

for Eikanger og Kløvheim. 

Utvalet bed om at også noverande Eikanger skuletomt, ev. med utvida areal vert utgreidd, primært 

med tanke på ny skule for Eikanger skulekrins. 

 

23.11.2017 Formannskapet 
Jarle Vassdal-Sp var ugild og deltok difor ikkje i handsaming i denne saka. 
Framlegg frå B.Vatnøy-Frp: 



1. Det er et mål å få ferdig ny skule innen 2021, på dagens tomt eller anna alternativ, med felles skule 
med tanke på elevgrunnlag. 
2. Administrasjonen jobber videre med alternativer som skal sikre dette, og kommer med ny sak i 
første møte Januar 2018, med tanker på gjennomføring og kostnad. 
3. Er det naudsynt å leige inn moduler til Eikanger før den nye skulen står klar, kan dette gjerast. 
 
Framlegget fekk 2 røyster (Frp) og fall. 
 

Framlegg frå K.Vågstøl-H: 
Kommunestyret vedtek at ny felles skule Eikanger / Kløvheim vert plassert på lokasjon nr. 1. 
Fyllingsnes. 
 
Framlegget fekk 1 røyst og fall (K.Vågstøl-H) 
 
Fellesframlegg Krf, Ap, Sp og V ved S.Toft: 
Formannskapet ser at det gjev store utfordringar å finne ei ny skuleplassering som vil opplevast som 
felles for Eikanger og Kløvheim. 
Formannskapet vedtek at noverande Eikanger skuletomt skal utgreiiast vidare med  med utvida areal 
slik kommuneplanen viser. Utgreiinga skal visa korleis arealet kan utnyttast (moglegheitsstudie). 
I tillegg vedtek formannskapet at rekkjefølgjekrav og kostnader knytt til lokalitet Fyllingsnes vert 
utgreid grundig. 
 

Framlegget vart vedteke mot 1 røyst (K.Vågstøl-H) 
 

FO - 098/17  INNSTILLING: 
Formannskapet ser at det gjev store utfordringar å finne ei ny skuleplassering som vil opplevast som 

felles for Eikanger og Kløvheim. 

Formannskapet vedtek at noverande Eikanger skuletomt skal utgreiiast vidare med  med utvida areal 

slik kommuneplanen viser. Utgreiinga skal visa korleis arealet kan utnyttast (moglegheitsstudie). 

I tillegg vedtek formannskapet at rekkjefølgjekrav og kostnader knytt til lokalitet Fyllingsnes vert 

utgreid grundig. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

099/17: Framlegg om utsetjing av allmenn taksering etter eigedomsskattelova  

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
«Kommunestyret vedtek at det ikkje vil bli avhalden ny allmenn taksering etter eigedomsskattelova 
paragraf 8 A-3 (2) før kommunesamanslåinga 1. januar 2020.   

06.11.2017 Fellesnemnd 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

FN - 017/17  UTTALE: 
Kommunestyret vedtek at det ikkje vil bli avhalden ny allmenn taksering etter eigedomsskattelova 

paragraf 8 A-3 (2) før kommunesamanslåinga 1. januar 2020.   

23.11.2017 Formannskapet 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

FO - 099/17  INNSTILLING: 
«Kommunestyret vedtek at det ikkje vil bli avhalden ny allmenn taksering etter eigedomsskattelova 



paragraf 8 A-3 (2) før kommunesamanslåinga 1. januar 2020.   

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

100/17: Søknad om støtte frå næringsfondet til forprosjekt havbruk 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
 

· Lindås kommune løyver kr 100.000 frå næringsfondet til forprosjekt havbruk 

19.10.2017 FORMANNSKAPET 

Karl Vågstøl var ugild og deltok difor ikkje i handsaming av denne saka. 
Framlegg frå B.Vatnøy-Frp: 
Denne saken er i tråd med samfunnsplanen i Lindås og formannskapet ønsker å gå i dialog med 
Nordhordland næringslag og ønsker å være delaktig i prosjektet. 
Formannskapet utsetter saken og ber om eit møte mellom prosjektet og formannskapet før 
kommunestyret sitt møte 02.11.2017, slik at vi kan sikre god fremdrift. 
Framlegget frå B.Vatnøy vart samrøystes vedteke. 
 

FO - 089/17  VEDTAK: 
Denne saken er i tråd med samfunnsplanen i Lindås og formannskapet ønsker å gå i dialog med 

Nordhordland næringslag og ønsker å være delaktig i prosjektet. 

Formannskapet utsetter saken og ber om eit møte mellom prosjektet og formannskapet før 

kommunestyret sitt møte 02.11.2017, slik at vi kan sikre god fremdrift. 

 

23.11.2017 Formannskapet 
K.Vågstøl-H var ugild og deltok difor ikkje i handsaming av denne saka. Formannskapet er enig i 
denne vurderinga. Spørsmålet vert sendt til kommuneadvokaten for vurdering for liknande saker. 
Framlegg frå Frp og H ved B.Vatnøy: 
Formannskapet løyver kr 200.000,- til forprosjektet, men ligger til grunn for løyvnaden at 
næringslivet og eventuelt andre offentlige instanser dekker kostandene med hovedprosjektet. Lindås 
kommune er med å starte opp prosessen, men vil ikkje være med å dekke neste steg i prosjektet, og 
ein ber ein finna annen finansinering for denne delen. 
 
Framlegget fekk 3 røyster og fall (Frp og H) 
 
Framlegg A.Valle-SP 
Rådmannen sitt framlegg med tillegg 
Nytt pkt. 2 : 
Ved eit evt. hovedprosjekt må det søkjast ei breiare finansiering, både innafor næringa og aktuelle 
kommunar. 
 
Framlegget vart vedteke mot 1 røyst (O.L.Mjøs-Krf) 
 

 

FO - 100/17  VEDTAK: 
1. Lindås kommune løyver kr 100.000 frå næringsfondet til forprosjekt havbruk2. Ved eit evt. 

hovedprosjekt må det søkjast ei breiare finansiering, både innafor næringa og aktuelle kommunar. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 



101/17: 2. tertialrapport 2017 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. 2. tertial 2017 til orientering.  
2. Det vert føreteke budsjettjusteringar for 2017 slik det går fram av tabell 1 (sentrale 

postar). 
3. Det vert føreteke budsjettjusteringar for 2017 slik det går fram av tabell 2 

(tenesteområda). 
4. Rådmannen får fullmakt til å gjera endringar i interne disponeringar for 2017 slik som 

skissert i kapittel 2.8. 
5. Det vert føreteke budsjettjusteringar på investeringsprosjekta for 2017 slik det går fram 

av investeringsoversikt som synar mindre/ meirforbruk, jmf. punkt 6.1. 
6. Det vert tatt opp lån til generelle investeringar på 72 764 000 kr og til sjølvkostområdet 

(vatn og avløp) på 32 000 000 kr i 2017. Låna har 30 års nedbetalingstid og flytande rente. 
7. Finansrapport, kapittel 8 vert tatt til orientering. 

   

23.11.2017 Formannskapet 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

FO - 101/17  INNSTILLING: 
1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. 2. tertial 2017 til orientering.  

2. Det vert føreteke budsjettjusteringar for 2017 slik det går fram av tabell 1 (sentrale postar). 

3. Det vert føreteke budsjettjusteringar for 2017 slik det går fram av tabell 2 (tenesteområda). 

4. Rådmannen får fullmakt til å gjera endringar i interne disponeringar for 2017 slik som 

skissert i kapittel 2.8. 

5. Det vert føreteke budsjettjusteringar på investeringsprosjekta for 2017 slik det går fram av 

investeringsoversikt som synar mindre/ meirforbruk, jmf. punkt 6.1. 

6. Det vert tatt opp lån til generelle investeringar på 72 764 000 kr og til sjølvkostområdet 

(vatn og avløp) på 32 000 000 kr i 2017. Låna har 30 års nedbetalingstid og flytande rente. 

7. Finansrapport, kapittel 8 vert tatt til orientering. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

102/17: Gebyr- og betalingssatsar for 2018 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
· Kommunestyret vedtar gebyr- og betalingssatsar for 2018 slik det ligg føre i saka. 
· Endringane gjeld frå 01.01.2018 

23.11.2017 Formannskapet 
Tillegg til rådmannen sitt framlegg: 
Endingane gjeld frå 01.01.2018, for pleie og omsorg 01.02.2018. 
Rådmannen sitt framlegg med tillegg vart samrøystes vedteke. 
 

FO - 102/17  INNSTILLING: 
· Kommunestyret vedtar gebyr- og betalingssatsar for 2018 slik det ligg føre i saka. 

· Endringane gjeld frå 01.01.2018, for pleie og omsorg 01.02.2018. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

103/17: Økonomiplan 2018 - 2021 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
1. Investeringsbudsjettet for 2018 er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne  prosjekt 

i tillegg til nokre nye prosjekt og rammer. Ut frå framdriftsplanen tar Lindås kommune opp 



255 497 000 kr i lån på generelle investeringar i 2018 og 132 000 000 kr i lån på 
sjølvkostområdet (vann og avløp). Låna har flytande rente og 30 års nedbetalingstid. 

2. Økonomiplan for 2018-2021 og årsbudsjett for 2018 blir vedteke. Årsbudsjettet for 2018 blir 
vedteke på sum netto driftsrammer for dei seks tenesteområda, jf. eigen tabell. 

3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt budsjettert 
innsparing til tenesteområda.  

4. I medhald av eigedomsskattelova, §§ 2 og 3 bokstav c), skal det for skatteåret 2017 skrivast ut 
eigedomsskatt på verk og bruk. Eigedomsskattesatsen er 7 promille (jf. esktl. §11). 
Eigedomsskatten skal betalast i to terminar. Ved taksering og utskriving av eigedomsskatt 
bruker kommunen vedtekter for taksering av eigedomsskatt gjeldande frå 1.1.2013.  

5. Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak og nedsetting-
/ettergjeving. 

6. Det vert gjeve ei ramme på 950 000 kr til kontrollutvalet. 
7. Det vert gjeve eit driftstilskot til Lindås kyrkjelege fellesråd på 11 300 000 kr og 2 400 000 kr 

for å dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik 
8. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 

skatteøre. 
9. Godtgjersle til ordførar blir sett til 1 114 322 kr og til varaordførar 445 729 kr for 2018. 

20.11.2017 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har fått orientering og tek den til etteretning. 
Samrøystes vedteke. 
 

RMNF - 041/17  UTTALE: 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har fått orientering og tek den til etteretning. 

 

21.11.2017 ELDRERÅDET 
Eldrerådet har ingen merknad til økonomiplanen slik den er tilrettelagt. 
Samrøystes vedteke. 
 

ER - 034/17 UTTALE: 
Eldrerådet har ingen merknad til økonomiplanen slik den er tilrettelagt. 

 

21.11.2017 Levekårsutvalet 
Orientering til saka v/Janne Sund-økonomisjef, Økonomi og innkjøp, supplert av Leni Dale-
kommunalsjef Helse- og omsorg 
 

Fellesframlegg v/A. Hetlebakke-Krf: 
Framlegget til økonomiplan vert tatt til orientering.  Ein vil koma attende til ev. endringar i samband 
med handsaminga i Formannskapet og Kommunestyret. 
 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

LE - 059/17 UTTALE: 
     Framlegget til økonomiplan vert tatt til orientering.  Ein vil koma attende til ev. endringar i 

samband med handsaminga i Formannskapet og Kommunestyret. 

 

21.11.2017 Administrasjonsutvalet 
Økonomisjef Janne Sund orienterte. 
HTV utdanningsforbundet Jarle Næss kom med uttale som vert lagt ved som protokolltilførsel i saka 
for vidare handsaming. 



Økonomiplanen vart samrøystes teke til orientering. 
 
UTTALE TIL BUDSJETT OG ØKONOMIPLAN FOR 2018-21 
Som hovudtillitsvald for Utdanningsforbundet Lindås bed eg om at uttalen blir lagt ved 
saksdokumenta inn til politisk handsaming. 
 

Til medverknad i budsjett- og økonomiplanprosessen: 
I vår vart det gjennomført ein prosess administrativt og politisk for å leggje den økonomiske ramma 
og hovudprioriteringane for budsjettet og økonomiplanen. I denne prosessen vart ikkje dei tilsette 
sine representantar informerte eller tatt med på drøfting. Underteikna problematiserte dette i ein e-
post til rådmannen 6.juni 2017. Rådmannen beklaga i eit skriftleg svar at prosessen ikkje hadde vore 
god nok, men at det skulle vere ein betre prosess og meir fokus på detaljane i budsjettet og 
økonomiplanen no på hausten. Det vart då lova involvering både på avdelings-, einings- og 
kommunenivå. Utanom sakskartet blei det seinare same dag gitt ei kort orientering i HTV-møtet.  
 

Følgjande har skjedd i høve til medverknad hausten 2017: 

 Tilbakemelding frå arbeidsplasstillitsvalde og avdelingsleiarar er at det ikkje har vore nokon 
budsjettprosess på avdelingsnivå, verken i form av orientering eller drøfting. 

 Det er ikkje gitt orientering eller gjennomført drøfting mellom HTV og einingsleiar for 
barnehage, einingsleiar skule eller kommunalsjef oppvekst. 

 Det er ikkje gjennomført reell drøfting mellom HTV og rådmannen. Det blei gitt ein 
informasjon av økonomisjefen i HTV-møtet 13.11. Økonomiplanen var ikkje sendt ut på 
førehand, så dei hovudtillitsvalde hadde ikkje moglegheit til å førebu seg. 

 

Til innhaldet i budsjett og økonomiplan: 
For oppvekstområdet er det sagt ganske mykje om økonomi knytt til investeringsprosjekt. Utanom at 
det skal kuttast i lærarårsverk (3 for 2018 og ytterlegare 5 i 2019), står det omtrent ingenting om 
økonomi knytt til drift anna enn totalsummen innanfor kvart av hovudområda innan oppvekst. Ein 
stor post er «Stab oppvekst» med eit foreslått budsjett på 127 millionar, utan at det er beskrive kva 
som inngår i denne posten. Det står litt om ulike satsingsområde, men ingenting om kostnadane 
knytt opp mot dette. Det står lista opp elevtal, årsverk og tal elevar pr lærarårsverk, men ingenting 
om klassestorleik i ordinær undervisning (utan spesialundervisninga). Denne økonomiplanen gir få 
svar, men grunnlag for mange spørsmål. Det er å håpe at arbeidsgjevar på rådmanns-, kommunalsjef- 
og/eller einingsleiaranivå snarast avset tid til å svare på alle spørsmåla som har dukka opp den siste 
veka. 
 

Då prosessen har vore skuffande mangelfull i høve til informasjon og medverknad, og det som står i 
budsjett- og økonomiplanen om drift av dei ulike tenestene er så lite detaljert, er det omtrent 
umogleg å kome med konkrete innspel til dei einskilde budsjettpostane. Å kome med ei overordna 
uttale om at vi er bekymra, har på noverande tidspunkt liten verdi. Dersom eg får meir informasjon 
frå arbeidsgjevar i løpet av kort tid, håper Utdanningsforbundet Lindås å kunne levere ei ny og meir 
konkret uttale før endeleg politisk handsaming. 
 

Med helsing 
Jarle Næss 
Hovudtillitsvald Utdanningsforbundet Lindås 
 

ADM - 007/17  UTTALE: 
Økonomiplanen er teke til orientering. 

 

23.11.2017 Formannskapet 
Framlegg frå Krf, V, Ap, Sp: 



Rådmannen sitt framlegg (med endring sak 105/17) med tillegg:  
1. Kommunestyret styrker næringsfondet med kr. 2 mill. Midlande tas  frå disposisjonsfondet. 
2. Kommunetyret bed om ein rapport der ein drøfter bruken og effekten av næringsfondet. Saka må 
opp i formannskapet i forbindelse med 1.kvartalsrapport. 
 
Framlegget vart vedteke mot 2 røyster (K.Vågstøl-H og N.Øvreås-Frp) 
 
Framlegg frå Høgre: 
Endringar frå rådmannens framlegg: 

 
 

Skjema 1A 

 
Driftsbudsjettet. 
Reduksjon eigedomsskatt frå 2019 med 0,5 promille., heilårseffekt 2019, 2020 og 2021. 
 
Reduksjon kostnader vedk. innkjøpsavtaler / ny innkjøpsstrategi med 2% , kr 2 mill. i 2018, 
videreføres i 2019, 2020, og 2021. 
 



Uspesifisert innsparing alle områder økes med kr 5 mill. i 2018, videreføres i 2019, 2020 og 2021. 
 
Uspesifisert innsparing PLO økes med kr 2 mill. i 2019, videreføres i 2020 og 2021.  
 
Næringsfondet økes med kr 5 mill. i 2018. Overføring frå Disposisjonsfondet. 
 

 
 

 
 

 
 

Investeringsbudsjettet. 
 
Post nr. 13, Hall Ostereidet vert tatt ut av budsjettet med prosjektkostnad kr 50 mill., fordelt med 
investeringskostnad kr 0,5 mill. i 2018, kr 20 mill. i 2019 og kr 29,5 mill. i 2020. 
 
Post nr. 14, Ny Kolås Barnehage vert tatt ut av budsjettet med prosjektkostnad kr 60 mill., fordelt 
med investeringskostnad kr 0,5 mill. i 2018, kr 20 mill. i 2019 og kr 39.5 mill. i 2020. 
 
Ny post, Symjehall vert tatt inn i budsjettet med prosjektkostnad kr 100 mill., fordelt med 
investeringskostnad kr 1 mill. i 2018, kr 40 mill. i 2019 og kr 59 mill. i 2020. 
 
Ny post, Grusa turløype med lys på Ostereidet vert tatt inn i budsjettet med prosjektkostnad kr 6 
mill., fordelt med investeringskostnad kr 3 mill. i 2018 og kr 3 mill. i 2019.  
 



 
 



 
 

 
 
Framlegget fekk 1 røyst, K.Vågstøl-H, og fall 
 

FO - 103/17  INNSTILLING: 
1. Investeringsbudsjettet for 2018 er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne  prosjekt i 

tillegg til nokre nye prosjekt og rammer. Ut frå framdriftsplanen tar Lindås kommune opp 255 

497 000 kr i lån på generelle investeringar i 2018 og 132 000 000 kr i lån på sjølvkostområdet 

(vann og avløp). Låna har flytande rente og 30 års nedbetalingstid. 

2. Økonomiplan for 2018-2021 og årsbudsjett for 2018 blir vedteke. Årsbudsjettet for 2018 blir 

vedteke på sum netto driftsrammer for dei seks tenesteområda, jf. eigen tabell. 

3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt budsjettert innsparing 

til tenesteområda.  

4. For eigedomsskatteåret  2018 skal det skrivast ut eigedomsskatt på verk og bruk jf. 

eigedomsskattelova § 3 første ledd, bokstav c. Eigedomsskatten for 2018 skal byggja på 

tidlegare vedtekne takstar. Ny allmenn taksering utsetjast til 2020, jf. esktl. § 8 A-3 (2), andre 

setning. Den alminnelege eigedomsskattesatsen for skatteåret 2018  er 7 promille, jf. esktl. § 

11 første ledd og blir skriven ut i 2 terminar, jf. esktl. § 25 første ledd. Takstvedtekter for 

eigedomsskatt i Lindås kommune, vedteke i kommunestyret 13. desember 2012, skal gjelde 

for eigedomsskatteåret 2018, jf. esktl. § 10. 

5. Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak og nedsetting-

/ettergjeving. 

6. Det vert gjeve ei ramme på 950 000 kr til kontrollutvalet. 

7. Det vert gjeve eit driftstilskot til Lindås kyrkjelege fellesråd på 11 300 000 kr og 2 400 000 kr 



for å dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik 

8. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 

skatteøre. 

9. Godtgjersle til ordførar blir sett til 1 114 322 kr og til varaordførar 445 729 kr for 2018. 

10. Kommunestyret styrker næringsfondet med kr. 2 mill. Midlande tas  frå disposisjonsfondet. 

11. Kommunetyret bed om ein rapport der ein drøfter bruken og effekten av næringsfondet. Saka 

må opp i formannskapet i forbindelse med 1.kvartalsrapport. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

104/17: Melding/orientering til formannskapet 23.11.2017 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Meldinga vert teke til orientering 

23.11.2017 Formannskapet 
Rådmannenn sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

FO - 104/17  VEDTAK: 
Meldinga er teke til orientering. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

105/17: Eigedomsskatt –  utsetjing av allmenn taksering 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
For eigedomsskatteåret  2018 skal det skrivast ut eigedomsskatt på verk og bruk jf. 

eigedomsskattelova § 3 første ledd, bokstav c. Eigedomsskatten for 2018 skal byggja på tidlegare 

vedtekne takstar. Ny allmenn taksering utsetjast til 2020, jf. esktl. § 8 A-3 (2), andre setning. Den 

alminnelege eigedomsskattesatsen for skatteåret 2018  er 7 promille, jf. esktl. § 11 første ledd og 

blir skriven ut i 2 terminar, jf. esktl. § 25 første ledd. Takstvedtekter for eigedomsskatt i Lindås 

kommune, vedteke i kommunestyret 13. desember 2012, skal gjelde for eigedomsskatteåret 2018, jf. 

esktl. § 10. 
  

23.11.2017 Formannskapet 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

FO - 105/17  INNSTILLING: 
For eigedomsskatteåret  2018 skal det skrivast ut eigedomsskatt på verk og bruk jf. 

eigedomsskattelova § 3 første ledd, bokstav c. Eigedomsskatten for 2018 skal byggja på tidlegare 

vedtekne takstar. Ny allmenn taksering utsetjast til 2020, jf. esktl. § 8 A-3 (2), andre setning. Den 

alminnelege eigedomsskattesatsen for skatteåret 2018  er 7 promille, jf. esktl. § 11 første ledd og blir 

skriven ut i 2 terminar, jf. esktl. § 25 første ledd. Takstvedtekter for eigedomsskatt i Lindås kommune, 

vedteke i kommunestyret 13. desember 2012, skal gjelde for eigedomsskatteåret 2018, jf. esktl. § 10. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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